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Tuomasmessun vastuuryhmän kokous  

Aika:  29.1.2025 klo 17–19.45  

Paikka:  Seurakuntien talo, kokoushuone Emmaus 

Puheenjohtaja:  Minna Kyrkkö 

Sihteeri:   Kalle Mäki 

Hartaus:   Jarmo Rautiainen 

Tarjoilut:   Päivi Katko 

Paikalla:   Minna Kyrkkö, Tiina Eskelinen, Anne Vehmas, Päivi Katko, Kirsti 

Ahonen, Jarmo Rautiainen, Anne Karhola, Sari Papunen-

Asumaniemi (3–9), Meri Papunen (3–9).  

Poissa: Hanna Merikanto, Timo Saarinen 

 

1. Kokouksen avaaminen Minna Kyrkkö 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 17.10, pyysi pitämään ensi hartauden ja 

jatkoi sitten tutustumiskierroksella 

Sihteeriksi valittiin Kalle Mäki 

2. Hartaus Jarmo Rautiainen 

Hiljennyimme Taize -alkuhartauteen. 

3. Esityslistan hyväksyminen  

Päätös: 

Hyväksyttiin esityslista.  

Sen lähettämisen jälkeen oli tullut vielä esiin asioita, käsitellään niitä muissa 

asioissa sen mukaan kuin ehditään.  

4. Edellisen kokouksen muistio 

Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 

5. Vuoden 2024 toiminta- ja talouskertomus 

Päätös: 

Hyväksyttiin vuoden 2024 toiminta- ja talouskertomus. 

Todettiin, että on tarpeen miettiä, miten tallennetaan toiminta- ja 

talouskertomukset.  
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6. Taloustilanne 2024 ja budjetti 2025 

Keskustelu:  

- Kuluvana vuonna Tuomasorkesteri ei ole käytettävissä yhtä moneen 

messuun kuin menneenä vuonna.  

- Timo Saariselle voidaan antaa koordinaatiovastuuta Tuomasmessujen 

musiikista. On eduksi, että musiikkityylit vaihtelevatkin.   

- Viime vuonna budjetti näytti riittäneen kuluihin. 

Tarkastelimme v. 2025 budjettia. 

- Mistä maksutuottoja on ajateltu kertyvän 1700 €? Summa vaikutti olevan 

yläkanttiin. 

- Budjetti lähetetään vastuuryhmälle 

- Budjetin tiliöinti vaikutti aiempaa selvemmältä ja helpommalta seurata. 

7. Kevään vastuuryhmän kokousten sihteeri-, hartaus- ja tarjoiluvuorot 

Ti 4.3. Emmaus 

Hartausvuoro: Tiina Eskelinen 

Tarjoiluvuoro: Anne Vehmas 

Sihteeri: Hanna Merikanto 

 

Ti 6.5. Emmaus 

Hartausvuoro: Minna Kyrkkö 

Tarjoiluvuoro: Tiina Eskelinen 

Sihteeri: Hanna Merikanto 

Tuomasväen kokous 28.5. Emmaus 

Päätös: 

Ennakkoilmoittautuminen Tuomasväen kokoukseen, jotta varataan oikea määrä 

tarjoiluja ja voidaan lähettää asiakirjat etukäteen.  

Varattiin lisäksi Näsinsali, jos Emmaus käykin pieneksi. 

 

8. Tuomasretken suunnitelma 

Tiina Eskelinen ehdottanut keväälle retkeä Kangasalle, johon kuuluisi esimerkiksi 

Kolmen Kaarinan kierros sekä tutustuminen Lepokotiin ja Sinapinsiemen-

yhdistyksen Ukinrantaan. Tilanne? 

 

Keskustelu:  

- Tiina Eskelinen kertoi retkestä tarkempia tietoja, ohjelma on varmistunut. 

Lounaspaikkaa vielä selvitellään.  

- Jos jollakin tekee tiukkaa talouden puolesta lähteä matkaan, niin voidaan 

harkita tukea vaikka Tuomas-tililtä. 
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9. Kolehtikohteet 2025 

Anne Vehmas tiedustelee, voidaanko 18.5.2025 messun kolehti kerätä Kansan 

Raamattuseuran tekemän työn hyväksi.  

Vastuuryhmä päättää tammikuun kokouksessa koko vuoden 

kolehtisuunnitelman. 

Suunnitelma menee tiedoksi kirkkoherralle. Myös mahdolliset muutokset 

jatkossa. 

 

Tuomasmessun kummikohteet 2025: 

Suomen lähetysseura:  

Rannikkoalueen ilmastokestävät yhteisöt (Kambodža) 1300 €,  

Vähävaraisten ja vammaisten lasten ja nuorten yhteisöpohjainen tuki, Etiopia 1300 € 

Yhteensä 2600 €. 

Kirkon ulkomaanapu Naisten Pankki 1300 € 

Keskustelu: 

-  On tarpeen selventää kummikohteita, mitä niissä tarkkaan ottaen 

tuetaan. Kummikohteiden rukousalttarikin edellyttää tarkempaa tietoa. 

Päätös: 

Anne Vehmaan kokoaman 18.5. messun kolehtikohde hyväksyttiin esityksen 

mukaisesti. 

Elokuun lopun messun kokoaa Sinapinsiemen ja kolehti menee 

Sinapinsiemenen kautta Intiassa Manipurin stipendiohjelmaan. 

Syyskuun 28.9. messun kolehti Naistenpankille 

Messun 26.10. kolehti Pipliaseuralle 

Messun 30.11. kolehti Ruokapankille. 

Jos joku kummikohde jää vajaaksi, kerätään kohde sille 31.12. messussa tai 

jaetaan kahdelle kummikohteelle. 

 

10.  Englanninkieliset esitteet, Kalle 

Tuomasmessusta on jaossa kahta erilaista englanninkielistä esitettä Aleksanterin 

kirkossa. Tarkistetaan.  

 

Keskustelu:  

- On olemassa Tuomasmessun yleisesite ja toisena messun kulun 

tarkemmin kuvaava esite. Katsottiin, millainen esite Helsingin 

Tuomasmessulla on. Tarvetta on sekä kuvata messua yleisesti että tarjota 

painettuna messun kulusta kuvaus.  

- Olisi hyvä olla myös kotisivuilla tekstiä englanniksi Tuomasmessusta.  

Päätös:  

Tehdään uusi esite englanniksi, joka on kaksipuolinen niin, että etusivulla puoli 

sivua kuvaa ja alla yleisesittely. Kääntöpuolelle messun kulun kuvaus.  

Katsotaan erikseen, millainen teksti kotisivuille.  
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Kalle lupautui tekemään esitteen. Luonnosvaiheessa se esitellään 

vastuuryhmälle sähköpostilla kommentteja varten. 

 

11.  Vuosikello ja syksyn vastuuryhmän kokoukset (lokakuuhun asti) 

 

Vuosikello 

Keskustelua: 

- Elokuun 31.8. messua on suunniteltu ulkoilmamessuksi. Tästä tarvittaisiin 

tarkempi suunnitelma ja budjetti, mikäli näin aiotaan toimia. Vaatisi ihan 

uudet järjestelyt, penkit, äänentoiston yms.  

- Olisiko tämä enää Tuomasmessu? 

- Keskusteltiin, että tämän ajatuksen toteuttamiseksi tarjottaisiin jotakin 

muuta messua kuin Tuomasmessua.   

- Sinapinsiemen on valmis ottamaan elokuun lopun Tuomasmessun 

toteuttaakseen. Kolehti menisi Sinapinsiemenen kautta Intiassa Manipurin 

stipendiohjelmaan. 

 

Päätös: 

Tapahtumien yön messu annetaan Kehittämispalveluiden vastuulle, joka on 

kiinnostunut kehittämään siitä musiikkipitoista tapahtumaa messun sijaan. 

 

Keskustellaan elokuun messun ideoijan kanssa ulkoilmamessun toteuttamisen 

ongelmista ja mahdollisuudesta siirtää se toteutettavaksi muuna messuna. 

 

12. Tuomasrekisterin tilanne, Anne K 

 

Keskustelua: 

- Anne Karhola kertoi, että Tuomasmessu tulee pilotoimaan uutta 

vapaaehtoistyön rekisteriä, joka tulee olemaan yhteinen koko 

seurakuntayhtymälle.  Tuomasmessun rekisteri siirtyy siihen. Ensiksi 

tehdään virtuaalisia tapahtumia ja katsotaan, toimiiko rekisteri odotetulla 

tavalla. On olemassa rekisteriryhmä tuomamessulaisia, jotka tämän 

tekevät Anne Karholan johdolla. 

- Seurakuntayhtymän toimesta tullaan kouluttamaan rekisterin käyttöön.  

- Rekisterissä voidaan myös säilyttää asiakirjoja, kuten muistioita. 

- Rekisteri on osa Katrina-järjestelmää. 

- Tilavarauksia voitaneen tehdä jatkossa rekisterin kautta. 

 

 

13.  Jaetut eväät -jumalanpalveluspäivät ja Kati Pirttimaan terveiset, Kalle 

Kalle kertoi Helsingin Tuomasmessun toteuttavan tuomasmessulaisten 

verkostotapaamisen Jaetut eväät -jumalanpalveluspäivillä (9.–11.5.) Turussa 

perjantaina 9.5. klo 10 alustavan tiedon mukaan Aurelia-salissa. Tähän on 

kutsuttu Helsingin Tuomasmessun kirjeellä.  

https://evl.fi/plus/seurakuntaelama/jaetut-evaat/#ohjelma  

https://evl.fi/plus/seurakuntaelama/jaetut-evaat/#ohjelma
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Päätös: 

Minna tiedustelee Kati Pirttimaalta tarkempaa tietoa verkostotapaamisen 

ohjelmasta.  

Tiedotetaan verkostotapaamisesta. Jokainen menee sinne omakustanteisesti. 

  

14.  Muut asiat ja palautteet  

 

Palaute rukousalttareista 

Yhden rukousalttarin suhteen oli tullut palautetta alttarilla olleesta lipusta. 

Tuomiorovasti oli tehnyt päätöksen, että lippu tulee poistaa ja ohjeistanut 

Tuomasvastuuryhmää olemaan jatkossa tarkkana kiistanalaisten aiheiden 

käsittelyssä rukousalttareilla.  

Keskustelu: 

- Todettiin, että Tuomasmessussa on jo ollutkin linjaus, että vältetään 

sellaista, joka kärjistäisi erimielisyyksiä, provosoisi tai muuten polarisoisi. 

- Nyt todettiin, että alttarille tulijat ovat voineet käsittää lipun merkityksen 

eri tavoin kuin alttarin rakentajat ja pitää sitä maailmanpoliittisena 

kannanottona. 

Päätös: 

Ohjeistetaan esirukousjohtajia ja komeronhoitajia kiinnittämään jatkossa 

erityistä tarkkuutta siihen, että rukousalttareille ei sijoiteta aineistoa, joka antaisi 

aihetta ristiriitojen esiin nousemiseen. 

Gluteiinittomat yms. erityistarjoilut 

On esitetty toiveita monipuolistaa gluteiinittomien tarjoilujen valikoimaa. 

Päätös: 

Gluteiinittomien tarjoilujen suhteen tehdään omat hankinnat ja säilytetään niitä 

merkattuna Tuomasmessuja varten. 

 

Nikean uskontunnustuksen käyttäminen Tuomasmessuissa 

Piispainkokous on suositellut käytettäväksi Nikean uskontunnustusta kerran 

kuukaudessa messuissa Nikean uskontunnustuksen 1700 juhlavuoden 

merkeissä. 

Päätös: 

Suositellaan Nikean uskontunnustuksen käyttöä, mutta käyttämiseen ei ole 

mitään velvoitetta. 

 

15.  Seuraava kokous 

4.3. klo 17–19.30 Seurakuntien talo Emmaus 

 

16.  Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.45. 


